
 
 

1 
 

Zápis č. 37/17‐20 (238) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 2. června 2020, 14:00 hodin 
(zasedací místnost děkanátu FCH ‐ E517) 

 
 

 
Přítomni:  Diviš, Flegr, Kalina, Komendová, Krajčovič, Mravec, Němcová, Obruča, Palovčík, 

Pilátová, Pořízka, Sedláček, Szotkowski. 
Omluveni:    Šimončičová, Šintajová. 
Hosté:     Hladík, Pekař, Šoukal, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 

2. Informace z vedení FCH VUT v Brně 

3. Výroční zpráva FCH VUT v Brně 2019 ‐ schvalování 

4. Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření FCH pro kalendářní rok 2020 ‐ projednání 

5. Shrnutí výsledků posledních důležitých hlasování formou per‐rollam 

6. Různé 

 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT přivítal přítomné a zahájil zasedání. Program zasedání byl členům AS 
FCH zaslán, nyní ho předseda AS FCH ještě přečetl a nechal hlasovat. 
Hlasování: 

  Pro:     13 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Program dnešního, 238. zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Dále  předseda  AS  FCH  konstatoval,  že  zápis  z minulého  zasedání mají  všichni  k dispozici  
a  dotázal  se,  zda  jsou  nějaké  připomínky. Nikdo  připomínky  ani  dotazy  neměl,  bylo  tedy 
přistoupeno k hlasování:  
Hlasování: 

  Pro:     13 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis č. 237 z minulého zasedání byl schválen.  
 
AD 2)  
Předseda  AS  předal  slovo  děkanovi  fakulty,  prof. Weiterovi,  který  shrnul  poslední  vývoj 
situace týkající se omezení v souvislosti s pandemií covid‐19:  

 V současné  době  stále  platí  celá  řada  omezení  (nošení  roušek  na  půdě  fakulty 
s výjimkou kanceláří a  laboratoří, používání dezinfekce, omezený počet studentů na 
výuce, vyplňování  čestného prohlášení,…).  Jako nejvíce  limitující se v této chvíli  jeví 
opatření,  které  nedovoluje  vstup  na  fakultu  osobám,  které  vykazují  příznaky 
jakéhokoli virového onemocnění.  

Pravděpodobně  nelze  předpokládat,  že  se  situace  brzy  výrazně  změní;  naopak,  lze 
předpokládat,  že  zákaz  vstupu  osobám  s příznaky  jakéhokoli  virového  onemocnění 
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může zůstat v platnosti  i po začátku dalšího semestru. V tomto kontextu  je důležitá 
příprava na systematickou distanční výuku.  

Již  se  připravují  podrobnější  pokyny;  předpokládá  se,  že  v průběhu  června  s nimi 
budou seznámeni všichni akademičtí pracovníci. 

 Bude  pravděpodobně  vydáno  nové  doporučení  týkající  se  zahraničních  služebních 
cest (na úrovni rektorátu); v současné době m. j. probíhají jednání s pojišťovnami, jak 
postupovat,  jelikož  stanovisko  pojišťoven  je  zatím  takové,  že  nebudou  propláceny 
náklady související s léčbou nemoci covid‐19 v zemích, které nejsou dle Ministerstva 
zahraničních věcí ČR označeny jako bezpečné. 

 MŠMT vyhlásilo Cenu ministra školství, mládeže a tělovýchovy za vynikající vzdělávací 
činnost  na  vysoké  škole;  návrhy  mohou  podávat  i  členové  AS  z řad  studentů 
prostřednictvím děkana fakulty. Podrobnosti budou členům AS zaslány. 

Předseda AS vyhlásil diskuzi k tomuto bodu. 

Doc. Mravec:  jaký bude postup s cestami mimo Evropu? Odpověď: Postupovat se bude dle 
doporučení Ministerstva zahraničních věcí, jak bylo zmíněno již dříve; neměly by být výrazně 
ovlivněny  studentské mobility.   Dále  doplňuje předseda AS: V AS VUT  zaznělo,  že  výjezdy 
v rámci programu Erasmus, které byly zrušeny, budou termínově posunuty. 

Dr.  Sedláček:  V souvislosti  s rozšířením  distanční  výuky,  uvažuje  se  nějak  o  úpravě  práce 
z domu? Odpověď:  Jedná  se o  komplexní problematiku; první  rovinou  je  systém evidence 
nepřítomnosti pracovníků na pracovišti,  jehož ostrý provoz má být  spuštěn od 1. 8. 2020. 
První  informační  schůzka  pro  vedoucí  a  časové  referenty  je  plánována  na  čtvrtek  4.  6., 
následně  budou  informováni  všichni  zaměstnanci.  Přesné  postupy  budou  ještě 
dopracovávány; následně budou řešeny i pracovně‐právní aspekty. 

Dr.  Pilátová:  Plánuje  se  instalace  termokamery  ke  vchodu  do  budovy,  podobně  jako mají 
některé jiné fakulty? Odpověď: zatím ne ke vchodu, a to z toho důvodu, že měření teploty po 
příchodu z venku není přesné, je potřeba aklimatizace ‐ což by vedlo k hromadění studentů a 
zaměstnanců. Možná v budoucnosti bude kamera nainstalována v budově z důvodu kontroly 
dodržování pravidel. 

Doc. Diviš: V souvislosti  s distanční výukou by bylo  vhodné, aby na  fakultě bylo  k dispozici 
nějaké rezervní vybavení ‐ kamery, sluchátka, mikrofony… Odpovídá Ing. Hladík: Praktičtější 
je, když si každý uživatel v rámci ústavu pořídí po domluvě vybavení, jaké potřebuje, nicméně 
na IT oddělení mohou být jednotky kusů k dispozici.  

Dále  se  dotázal,  jak  závažná  byla  hrozba  napadení  počítačovými  viry,  o  které  byli 
zaměstnanci informováni. Odpovídá děkan: zasaženo bylo celé VUT; největším problémem je 
phishing  ‐ bude provedena kontrola  síly hesel. Kromě  toho  je na FCH problém  s mailovým 
serverem,  který  by  potencionálně  mohl  být  zranitelný.  V současné  době  probíhá 
rozhodování, jaká cesta bude zvolena. 

Dr.  Sedláček  se  dotázal,  kdy  bude  vybavena  technikou  pro  videokonference  zasedací 
místnost  E220,  jak  bylo  dohodnuto.  Ing.  Hladík  reaguje:  Tímto  úkolem  bylo  pověřeno  IT 
oddělení, konkrétní termín zatím není znám ‐ bude provedena urgence. 

 

AD 3)  
Dokument  „Výroční  zpráva  FCH  VUT  v Brně  2019“  byl  projednán  na  minulém  zasedání; 
drobné formální a typografické nepřesnosti byly odstraněny.  
Předseda vyzval členy AS FCH VUT k položení případných dalších dotazů; nikdo neměl dotazy,  
bylo tedy přistoupeno k hlasování. 
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Hlasování: 

  Pro:     13 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Dokument „Výroční zpráva FCH VUT v Brně 2019“ byl schválen.  
 
AD 4)  
Předseda  AS  FCH  požádal  děkana  fakulty  o  představení  dokumentu  –  Pravidla  sestavení 
rozpočtu a hospodaření FCH VUT v Brně pro kalendářní rok 2020. 
Děkan, prof. Weiter: Pravidla jsou připravována v souladu s tím, co bylo avizováno, tedy jsou 
do  značné míry  shodná  s pravidly  pro  rok  2019.  Jediná  významná  změna  nastala  v rámci 
rozdělování institucionální podpory. V rámci přípravy podkladů byly zvažovány různé modely 
řešení; nakonec je v dokumentu zapracováno rozdělení dle AIS bodů. 
Tento návrh byl projednán i s řediteli ústavů a všichni se na něm shodli. 
Nicméně také panuje shoda v tom, že pro příští rok by bylo vhodné vytvořit nová pravidla, 
která by umožňovala použít algoritmické postupy pro rozdělení institucionální podpory i pro 
určení podílu ústavu na výuce. 
 
Tato pravidla byla včera projednána na zasedání Ekonomické komise AS FCH VUT; předseda 
AS FCH tedy požádal předsedu EK AS FCH dr. Sedláčka, aby informoval členy Akademického 
senátu s průběhem a výsledky tohoto jednání. 
Dr. Sedláček: Návrh byl diskutován podrobně, zde uvádí nejdůležitější body: 

 Diskutovalo se o tom, proč se pro rok 2019 započítávaly výsledky z let 2015  ‐ 2017, 
zatímco pro rok 2020 jsou to roky 2017 ‐ 2019. Závěr je takový, že zde byla snaha o co 
nejaktuálnější období, aby byl zohledněn aktuální stav. Tento systém  také vyhovuje 
ředitelům ústavů. 

 Dalším  bodem,  který  byl  podrobně  diskutován,  bylo  posuzování  bodů  dle  AIS  dle 
absolutních hodnot; předseda EK navrhoval hodnocení na základě kvartilů a decilů (je 
i  v souladu  s M17+),  nicméně  k tomuto  nedošlo  zejména  z toho  důvodu,  že  není 
vytvořena návaznost na financování. Do budoucna se s tímto způsobem počítá. 

 Patrné  je  zde  i  znevýhodnění menších  oborů  ‐  i  zde  se  počítá  s určitou modifikací 
pravidel v budoucnosti. 

 Ekonomická  komise  si  vyžádala  tabulku  se  seznamem  publikací,  které  byly  do 
rozpočtu zahrnuty. Tento materiál byl distribuován dále všem členům Akademického 
senátu; podrobněji může být diskutováno v rámci projednávání návrhu rozpočtu. 

 V pravidlech  je  také úprava podmínek  čerpání FRIMu. Dr.  Sedláček požádal děkana 
fakulty,  aby  přednesl  stanovisko,  které  zaznělo  i  na  zasedání  Ekonomické  komise. 
Informuje prof. Weiter: Tyto prostředky jsou určeny na plánovanou nebo vynucenou 
obnovu přístrojového vybavení. Podmínky, tak  jak  jsou nastaveny, předpokládají, že 
plánovaná obnova by měla být odložena a prostředky ušetřeny na spolufinancování 
velkých dotačních programů, u nichž se předpokládá, že spoluúčast může dosahovat 
výše až 50 % (např. u OP Jan Amos Komenský). Z tohoto důvodu je doporučeno, aby 
tyto prostředky byly čerpány pouze v nezbytných důvodech. 

 Ekonomická komise AS FCH VUT závěrem svého jednání přijala následující usnesení: 
„Ekonomická komise AS FCH projednala návrh směrnice děkana č. 1/2020 ‐ Pravidla 
sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT v Brně pro kalendářní rok 
2020 a doporučuje Akademickému senátu Fakulty chemické VUT schválení tohoto 
dokumentu v předloženém znění“. 
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Předseda AS FCH otevřel diskuzi k tomuto bodu. Připomínky formálního charakteru byly 
souhrnně zaslány vedení. 
Doc. Obruča: Pokud jde o zmíněné dotace ‐ jaký je předpoklad, že by se mohly dotace začít 
čerpat? Odpověď: Jednání teprve probíhají, rovněž bude probíhat monitoring center ve 
vztahu k příjmům z neveřejných zdrojů. Obecný předpoklad je, že tam, kde bude potvrzená 
autonomie center, mělo by dojít k poměrně rychlému čerpání. Nicméně zatím se jedná o 
předpoklad. 
 
Další dotazy nezazněly; dokument „Návrh směrnice děkana č. 1/2020 ‐ Pravidla sestavení 
rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT v Brně pro kalendářní rok 2020“ je projednán. 
 
AD 5)  
Předseda  AS  FCH  VUT  zrekapituloval  výsledky  hlasování  formou  per‐rollam  za  poslední 
období: 
 

 8. 4.  ‐  souhlas  s hlasováním per‐rollam o usnesení: AS  FCH projednal dodatek  č. 2 
ke směrnici děkana č. 1/2019 a AS FCH projednal dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 
2/2019 ‐ výsledky: 12 hlasů pro ‐ 0 hlasů proti ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování, 12 hlasů 
pro ‐ 0 hlasů proti ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování. 

 10. 4.  ‐ hlasování per‐rollam o usnesení: AS FCH projednal dodatek  č. 2 ke směrnici 
děkana  č.  1/2019  a AS  FCH  projednal  dodatek  č.  1  ke  směrnici  děkana  č.2/2019  ‐ 
výsledky: 14 hlasů pro  ‐ 0 hlasů proti  ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování, 14 hlasů pro  ‐ 0 
hlasů proti ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování. 

 15. 4.  ‐ souhlas s hlasováním per‐rollam o usnesení: AS FCH schválil dodatek č. 2  ke 
směrnici děkana č. 1/2019 a AS FCH schválil dodatek č.1  ke směrnici děkana č.2/2019 
‐ výsledky:  13 hlasů pro ‐ 0 hlasů proti ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování, 13 hlasů pro ‐ 0 
hlasů proti ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování. 

 18.  4.  ‐  hlasování  per‐rollam  o  usnesení: AS  FCH  schválil  dodatek  č.  2  ke  směrnici 
děkana  č.  1/2019  a  AS  FCH  schválil  dodatek  č.1  ke  směrnici  děkana  č.  2/2019  ‐ 
výsledky: 15 hlasů pro  ‐ 0 hlasů proti  ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování, 15 hlasů pro  ‐ 0 
hlasů proti ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování. 

 5.  5. ‐  souhlas  s  hlasováním  per‐rollam  o  usnesení:  AS  FCH  schválil  dodatek  ke 
směrnici děkana č. 4/2019 a AS FCH schválil dodatek ke směrnici děkana č. 5/2019 ‐ 
výsledky: 14 hlasů pro  ‐ 0 hlasů proti  ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování, 14 hlasů pro  ‐ 0 
hlasů proti ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování. 

 13. 5. ‐ hlasování per‐rollam o usnesení: AS FCH schválil dodatek ke směrnici děkana 
č. 4/2019 a AS FCH schválil dodatek ke směrnici děkana č. 5/2019 ‐ výsledky: 13 hlasů 
pro ‐ 0 hlasů proti ‐ 0 hlasů zdržel se hlasování, 13 hlasů pro ‐ 0 hlasů proti ‐ 0 hlasů 
zdržel se hlasování. 

 
AD 6)  
Předseda AS FCH rovnou otevřel diskuzi. 

Děkan FCH, prof. Weiter:  

 Akademickému  senátu  budou  v blízké  době  předloženy  k projednání  a  schválení 
  následující dokumenty: 

o Rozpočet FCH pro kalendářní rok 2020 
o Výroční zpráva o hospodaření FCH za rok 2019 
o Směrnice  ‐  Pravidla  pro  přijímací  řízení  do  všech  studijních  programů  pro 

akademický rok 2021/2022 
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Předseda AS, doc. Diviš:  

 Navrhuje termíny zasedání AS i s ohledem na to, aby mohly být projednány uvedené 
dokumenty: 16. 6. 2020 a 30. 6. 2020, vždy ve 14:00 hodin. Všichni přítomní členové 
AS s navrženými termíny souhlasí. 

 V rámci  organizačního  zajištění  voleb  vyzval  předseda  AS  členy,  aby  se  hlásili  do 
volební  komise  AS  VUT.  (Volby  se  konají  3.  ‐  5.  11.  2020).  Nikdo  se  nepřihlásil, 
předseda  AS  navrhuje  dr.  Pořízku,  který  vyjádřil  svůj  souhlas.  Předseda  AS 
zformuloval návrh usnesení:  

„AS FCH VUT v Brně nominuje jako člena volební komise voleb do AS VUT za Fakultu 
chemickou Ing. Jaromíra Pořízku, Ph.D.“. 

Hlasování:   

      Pro:     13 

      Proti:     0 

      Zdržel se:   0 

„AS  FCH  VUT  v Brně  nominuje  jako  člena  volební  komise  voleb  do  AS  VUT  za 
Fakultu chemickou Ing. Jaromíra Pořízku, Ph.D.“. 

 Položil dotaz týkající se neuskutečněného plesu FCH ‐ jednak pokud jde o zakoupené 
vstupenky  a  jednak,  jestli  se  plánuje  ples  v roce  2021.  Reaguje  děkan:  Peníze  za 
vstupenky se vracejí na podatelně; ples v příštím roce se bude konat 5. 3. 2021. 

 

Dr. Pilátová:  

 Dotázala se, proč má být demontováno stávající kování v podobě koule na dveřích u 
vstupu  do  laboratoří  a  nahrazeno  klikou;  zejména  v laboratoři  v budově  506  to 
považuje za špatné řešení, jelikož se jedná i o osobní bezpečnost laborantky. Reaguje 
děkan: Tato akce  je prováděna v souladu se všeobecnými bezpečnostními předpisy; 
pokud  je  někde  podobný  důvod  k tomu,  aby  toto  zabezpečení  zůstalo,  musí  být 
zajištěn  a  umožněn  jiný  přístup,  např.  prostřednictvím  čtečky  karet…  Jednotlivé 
případy je nutno řešit individuálně vždy s ředitelem příslušného ústavu. 

 

Závěrem  předseda  AS  FCH  připomněl  termín  příštího  zasedání  Akademického  senátu:  
16. 6. 2020 ve 14:00 hodin. Následně poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 

 
Brno, 5. 6. 2020           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
   

 
..………..…………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 
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